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Încheiat astăzi, 28 martie 2024 
În ședința ordinară a Consiliului Local Mediaş 

Şedinţa începe la ora 16:00 
 

Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 
Bună ziua! 
Se va intona Imnul Național al României. 
O rog pe doamna Secretar să facă precizările organizatorice. 

Doman Secretar General - Muntean Sanda Ligia 
Bună ziua și bine ați venit la ședința ordinară a Consiliului Local Mediaș, de astăzi, 28 martie 2024. 
Pentru început fac precizarea că în conformitate cu prevederile art. 137 alin. (1) din OUG nr. 57/2019, domnul 

Consilier Cotei Mihai, participă la ședință prin utilizarea mijloacelor electronice, fiind considerat prezent. Astfel că 
ședința de astăzi este statutară, fiind prezenți un număr de 19 consilieri locali, din totalul de 21 în funcție, lipsind 
domnul Consilier Crișan și doamna Consilier Suciu.  

Convocarea ședinței s-a făcut prin Dispoziția primarului numărul 152 din 22 martie 2024, prin afişare la 
sediul și pe site-ul primăriei. 

Şedinţele comisiilor de specialitate au avut loc astăzi, fiind avizate proiectele de hotărâre supuse spre analiză 
şi dezbatere, aflate pe proiectul ordinii de zi. 

Pe ordinea de zi sunt 26 de proiecte de hotărâre și 3 informări. 
Potrivit art. 138 alin. (15) din OUG nr. 57/2019, supun aprobării Procesul verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Local al Municipiului Mediaș din data de 21 martie 2024. 
Dacă aveți observaţii cu privire la întocmirea procesului verbal?  

Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
Am eu o observație. În ședința de data trecută am făcut o solicitare președintelui de ședință pentru invitarea 

directorului Apa Târnavei, în cadrul consiliului. Am făcut solicitarea de a fi supusă...  
Domnul Director Apa Târnavei Mari 

Sunt aici domnule Dordea. 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

A, dumneavoastră sunteți! 
Doman Secretar General - Muntean Sanda Ligia 

Dacă mai sunt și alte observații cu privire la întocmirea procesului verbal, întocmit? 
Constat că nu. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Procesul verbal a fost aprobat cu 19 voturi „pentru”. 
Şedinţa de astăzi este condusă de către domnul consilier Toderici Marius Ioan, căruia îi dau cuvântul. 

Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 
Mulțumesc, doamna Secretar! 
Pe proiectul ordinii de zi avem 26 de proiecte de hotărâri și 3 informări. 
Supun la vot ordinea de zi. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Ordinea de zi a fost aprobată cu 19 voturi „pentru”. 
Înainte de a intra în dezbateri, dacă sunt colegi care doresc să se înscrie pentru a lua cuvântul la punctul 

„Diverse”. Precizez că timpul alocat fiecărui vorbitor privind dezbaterile asupra unui proiect de hotărâre sau a unei 
probleme înscrise pe ordinea de zi este de trei minute. De asemenea, la dezbaterile unui proiect de hotărâre sau a unei 
probleme înscrise pe ordinea de zi, un consilier poate lua cuvântul doar o dată și se va referi strict la problema care 
formează obiectul dezbaterii. Se înscrie cineva dintre consilieri? Domnul Dordea. Dacă dintre cei prezenți în sală, 
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doresc să ia cuvântul la punctul „Diverse” și în acest caz, timpul alocat fiecărui vorbitor este de trei minute, cu dreptul 
la o singură intervenție. Dacă se înscrie cineva din sală? Domnul Novak, doamna Maria, doamna Irina, doamna Maier 
Adriana, domnul Dincă și domnul Primar  

Până la data ședinței nu s-au înregistrat întrebări sau interpelări de la cetățeni.  
Vom trece la dezbaterea proiectelor de hotărâre.  
 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea situaţiilor financiare anuale ale Municipiului Mediaş la data 

de 31.12.2023 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe) 
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Un scurt comentariu. Sigur că da un bilanț e un bilanț și nu poate să cuprindă decât eventuale greșeli 
aritmetice și ca atare nu e nimic de discutat despre punctul ăsta. Cu toate astea, având în vedere că, colegii mei s-au 
opus, s-au abținut la bugetul 2023. Eu nu am fost prezent, așa în cât îmi rămâne opțiunea de a mă abține.   
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe). 
 
2. Proiect de hotărâre privind modificarea statului de funcţii al Aparatului de Specialitate al 

Primarului Municipiului Mediaş 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil  
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe) 
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Cred că am greșit abținându-mă, dar nu se mai poate retrage. Oricum o să votez „pentru”. Am greșit la 
comisie.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
3. Proiect de hotărâre privind acordarea de facilități fiscale pentru anul 2024 Parcului Industrial 

Automecanica  
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil  
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil  
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 consilier nu participă la vot (dl Cotei 

Mihai Gheorghe) 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  

Doman Secretar General - Muntean Sanda Ligia 
Da. Aș dori să fac eu precizarea că la acest punct domnul Cotei nu va participa la vot, fiind în conflict de 

interes.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Dacă nu sunt alte observaţii, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
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4. Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei unor contracte de închiriere pentru locuințele pentru 
tineri construite prin Agenția Națională pentru Locuințe, situate în Municipiul Mediaş 

Cere avizul comisiei de specialitate 
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil  

Observaţii vă rog?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
5. Proiect de hotărâre privind repartizarea unor locuințe pentru tineri construite prin Agenția 

Națională pentru Locuințe în regim de închiriere 
Cere avizul comisiei de specialitate 

Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil  
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
6. Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de preemțiune la cumpărarea imobilului 

(construcție + cotă teren aferentă) situat administrativ în Municipiul Mediaș Piața Regele Ferdinand I nr. 29 
ap. 3 Județul Sibiu 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  

Dacă sunt observații?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
7. Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al Municipiului Mediaș 

a unor bunuri de natura echipamentelor și sistemelor informatice 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  
Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe). 
 
8. Proiect de hotărâre privind preluarea unor imobile (terenuri) în domeniul privat al Municipiului 

Mediaș 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil  
Dacă sunt observaţii? 
Dacă nu sunt observaţii, supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
9. Proiect de hotărâre privind atribuirea în folosință gratuită a unei suprafețe de teren situată în 

Municipiul Mediaș Sat aparținător Ighișu Nou în favoarea Administrației Naționale de Meteorologie pentru 
proiectul „Extinderea rețelei naționale de observații din cadrul Sistemului Meteorologic Integrat Național 
(SIMIN)” 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre.  
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Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
10. Proiect de hotărâre privind darea în folosință gratuită a spațiului din cadrul apartamentului 1 

situat administrativ în Mediaş str. George Topârceanu nr. 9, în favoarea „Asociației Primește și Dăruiește” 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
11. Proiect de hotărâre privind darea în folosință gratuită în favoarea Centrului Creștin al Romilor 

Betel - Mediaș, a imobilului situat în localitatea Mediaș str. Lucian Blaga fără nr. Județul Sibiu, aflat în 
domeniul privat al Municipiului Mediaș 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Dacă nu sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
12. Proiect de hotărâre privind închirierea directă a spațiului din cadrul apartamentului nr. 3 situat 

administrativ în Mediaş Piața Regele Ferdinand I nr. 1, în favoarea Partidului Forța Dreptei prin Filiala Sibiu 
pentru Organizația Mediaș 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct? 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

O scurtă observație. Bravo, felicitări! În sfârșit se răspunde cu promptitudine unei solicitării din partea unui 
partid nou înființat. Vă felicit. 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt alte observaţii, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
13. Proiect de hotărâre privind prelungirea termenului de închiriere pentru suprafețele de pajiști 

permanente aflate în domeniul privat al Municipiului Mediaș 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii?  
Nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
14. Proiect de hotărâre privind valorificarea prin licitație publică a unui teren intravilan situat în 

localitatea Mediaș Șoseaua Sibiului fără nr. Județul Sibiu, aflat în proprietatea Municipiului Mediaș - domeniu 
privat 

 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „împotrivă” (dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru”, 1 vot „împotrivă” (dl Veza Liviu) și 1 vot 
„abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe) 
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) 
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În cadrul ședințelor pe comisii s-au făcut următoarele propuneri din partea grupului de consilieri al Partidului 
Național Liberal: 

Pentru Comisia de evaluare a ofertelor:  
- dl Sima Dan                           - membru;                          dl Radu George Stelian              - supleant; 
- dl Brăteanu Iulian Cosmin     - membru;                          dl Chiorean Iustin                       - supleant; 
- dl Popa Lucian Vasile            - membru;                          dna Teodorescu Florentina Alis  - supleant. 
Dacă mai sunt alte propuneri din partea celorlalte partide? 
Dacă mai sunt alte observații? 

Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
În principiu, e o hotărâre sau un proiect de hotărâre lacrimă, nu are nicio pată neagră. Trebuie să recunosc, eu 

m-am chinuit vreo 30 de minute, ca să pun globul pământesc cu capul în jos, ca să aflu unde e acea parcelă. E în 
ordine, parcela e în extinderea parcelei deținute de primul solicitant. Totuși mie nu îmi iese din minte, văzând prețul. 
Nu îmi iese din minte experiența din 2019, când s-a vândut, e adevărat parcele mult mai mari, dar la un preț infim, 
cam la de trei ori cât se solicită acuma printr-o expertiză foarte sofisticată, cu un algoritm de calcul deosebit de 
interesant. În principiu, orice investiție privată e bine venită și trebui răspuns cu solicitudine, dar având în vedere 
experiența de atunci când s-a vândut cu 13 euro/mp, acum e 38 și când cumpărătorul nu știu dacă s-o fi angajat să facă 
ceva sau nu, dar a vândut imediat de patru ori mai mult, băgându-și în buzunar cam 1 milion jumate de euro. 
Experiența asta mă face să mă tem de asemenea operații și o să mă abțin de la vot.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt alte propuneri, o rog pe doamna Secretar General să dea citire articolului din proiectul de 
hotărâre privind desemnarea consilierilor locali în cadrul Comisia de evaluare a ofertelor. 
Doamna Secretar General Muntean - Sanda Ligia 

O să dau citire articolului 6 din proiectul de hotărâre cu privire la desemnarea reprezentanților.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi „pentru” și 3 voturi „abținere” (dl Costea Teodor Lucian, dl Dordea 

Dorin Gheorghe și dl Veza Liviu). 
 
15. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de urbanism PUD „Amplasare birouri din 

containere metalice, amenajare platformă betonată, împrejmuire” Șoseaua Sibiului fără nr. și însușirea 
Raportului privind implicarea și consultarea publicului 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
16. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de urbanism PUD „Construire hală servicii” 

str. Intrarea Aviației fără nr. și însușirea Raportului privind implicarea și consultarea publicului 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
17. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de urbanism PUZ pentru „Amenajare zonă 

de agrement” str. Angărul de Jos fără nr. 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
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Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
18. Proiect de hotărâre privind actualizarea indicatorilor tehnico - economici și a devizului general 

pentru obiectivul de investiții „Reabilitare strada Gheorghe Pop de Băseşti” 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1 și 3 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt observații, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
19. Proiect de hotărâre privind aprobarea propunerii de numire a doi membrii neexecutivi în Consiliul 

de Administraţie la S.C. Piaţa Prim - Com S.A. Mediaş 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe) 
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru”, 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) și  
1 consilier nu participă la vot (dl Cotei Mihai Gheorghe) 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Radu George Stelian 

Nu particip la vot. 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Alte observații? 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Vreau întâi să fac o observație. Când nu se votează, conform regulamentului este specificația „a motiva de ce 
nu votează”. E clar că e vorba de a evita conflictul de interese, numai că altfel urmând acest exemplu, doar spui că nu 
participi la vot, poate oricine să nu voteze, mergând pe „mucles” și să evite o situație nu neapărat de conflict, orice 
altă situație. Deci e recomandabil să urmăm pașii regulamentului, să motivăm de ce nu participăm la vot. Acuma, 
despre punctul ăsta 19, da. Eu am urmărit CV-urile celor doi candidați în Consiliul de Administrație, sunt 
strălucitoare, ambii niște experții notorii, cu o singură rezervă, vârsta. Dumnealor au niște treceri culminante prin toate 
funcțiile posibile din instituțiile din subordinea Primăriei sau consilier de senator, sau alte categorii de expertiză. Eu 
cred că ar trebui căutați oamenii mai tineri, mai...capacități sunt peste tot locul. Ăsta e motivul pentru care...  
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Căutați. Ce vă oprește să-i căutați.  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

A, eu să caut! 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Sunteți consilier, căutați. 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Dacă vă dați demisia, eu vă aduc 10. De asta, eu am să mă abțin. 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Dacă nu sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? Abțineri? 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”, 1 vot „abținere” (Dordea Dorin Gheorghe) și 1 consilier 

local nu participă la vot (dl Radu George Stelian). 
 
20. Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentantului Municipiului Mediaş în Adunarea 

Generală Ordinară a Acţionarilor Societăţii Meditur S.A. de a vota punctele înscrise pe Ordinea de zi a 
şedinţei din data de 29.03.2024 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisia nr. 1 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru” și 1 vot „abținere” (dna Suciu Anca Maria)  
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru”, 1 vot „abținere” (dl Dordea Dorin Gheorghe) și 
1 consilier nu participă la vot (dl Tulinschi Alexandru Simion) 
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Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 5 voturi „pentru”, 1 vot „abținere” (dl Costea Teodor Lucian) și 1 
consilier nu participă la vot (dl Cotei Mihai Gheorghe) 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Domnul Consilier local - Tulinschi Alexandru Simion 

Nu particip la vot. 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

De ce? Spune „de ce”. 
Domnul Consilier local - Tulinschi Alexandru Simion 

Eu nu v-am întrebat pe dumneavoastră patru ani de ce s-au abținut. Sunt angajat al societății.  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Asta e. E rușine să spui că... 
Domnul Consilier local - Tulinschi Alexandru Simion 

Nu e rușine, dar... 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Acuma, revenind la punctul în discuție. Eu totuși sunt puțin nedumerit cu acest tip de mandat. Consilierul este 
mandatat să voteze așa sau așa din partea consiliului, sigur îl transformăm pe bietul consilier într-un porumbel care 
duce un mesaj și îmi pare ridicolă situația asta. Probabil că e legală, nu am nimic de comentat.   
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi „pentru”, 1 vot „abținere” (Dordea Dorin Gheorghe) și 1 consilier 

local nu participă la vot (dl Tulinschi Alexandru Simion). 
 
21. Proiect de hotărâre privind aprobarea activităților finanțate integral din veniturile proprii ale 

unităților de învățământ preuniversitar de stat din Municipiul Mediaș (sursa E, domeniul de activitate 
„Învățământ”) 

Cere avizul comisiilor de specialitate 
Raport comisiile 1 și 2 - aviz favorabil 
Raport comisia nr. 3 - aviz favorabil: 6 voturi „pentru” și 1 consilier nu participă la vot (dl Costea 
Teodor Lucian) 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre.  
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
22. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de Organizare și Funcţionare a Bazinului de 

înot didactic situat în Municipiul Mediaș str. Blajului nr. 4A 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1, 2 și 3 - aviz favorabil. 
Dacă sunt observaţii?  

Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
Nu am nicio obiecție la regulament, totul e în ordine, banii sunt bine veniți. Întrebarea e: de ce nu a fost 

stabilit mai din timp acest regulament, înainte de a se tăia panglica și de ce nu funcționează bazinul ca să aducă bani? 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Dacă mai sunt alte observații? 
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
23. Proiect de hotărâre privind realizarea a trei schimburi de locuințe sociale 
Cere avizul comisiei de specialitate 

Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
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Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
24. Proiect de hotărâre privind repartizarea unei locuințe sociale 
Cere avizul comisiei de specialitate 

Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil 
Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
25. Proiect de hotărâre privind completarea Planului anual de acţiune privind serviciile sociale 

administrate şi finanţate din bugetul Consiliului Local al Municipiului Mediaş pentru anul 2024, anexă la HCL 
nr. 28/2024 

Cere avizul comisiei de specialitate 
Raport comisia nr. 2 - aviz favorabil 

Dacă sunt observaţii la acest punct?  
Dacă nu sunt observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
 
26. Proiect de hotărâre privind cofinanțarea serviciului social „Îngrijire la domiciliu pentru persoane 

vârstnice” al Asociația Phoenix Speranța Mediaş 
Cere avizul comisiilor de specialitate 

Raport comisiile 1, 2 și 3 - aviz favorabil. 
Dacă aveți observaţii la acest punct?  

Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
Da, o secundă. Sunt cu totul de acord cu acest punct, o să-l votez favorabil, categoric. Am o solicitare totuși 

ca să mă familiarizez eu cu domeniul ăsta. Aș dori sprijin din partea secretariatului ca să mă pună în legătură cu 
Asociația și să văd cum își desfășoară dumnealor activitatea. Atât.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Dacă mai sunt alte observații, supun aprobării proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru?  
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi „pentru”. 
Avem trei informării: 
- Raportul de activitate al Primarului Municipiului Mediaș pe anul 2023; 
- Adresa nr. 3761/01.03.2024 a domnului Magyara Robert; 
- Adresa nr. 4805/19.03.2024 a Direcției pentru Cultură privind activitatea de soluționare a petițiilor pe 
semestrul II, anul 2023. 
La punctul „Diverse”, rog pe domnul consilier.  

Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 
Am să fiu foarte scurt. Mă apasă două lucruri. Repet acea experiență din 2022, când publicului prezent în sală 

li s-a refuzat intervenția și comentariul pe unul din punctele în dezbatere și aș dori să nu se mai repete. Doamna 
Secretar m-a lămurit că în regulament a fost introdusă o frază din ordonanța de urgență. E în ordine, dar asta nu 
înseamnă că cetățeanul e mai prejos decât președintele de ședință și nu poate să intervină. E un dat al democrației 
noastre, cetățeanul e parte din consiliu. Și al doilea lucru. Poate exagerez, totuși e un abuz de ședințe extraordinare. Eu 
am făcut o scurtă statistică comparând exercițiul 2012-2016. În 2020, 2021, 2024, până la sfârșitul anului deja s-au 
înregistrat dublu numărul de ședințe extraordinare. E cam mult. Poate că ne pică din cap subiecte instantaneu, poate că 
sunt exigențe de altă natură, totuși cred că ar trebui rezumat și eficientizat ordinea de zi la ședința ordinară. 
Mulțumesc!  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! Dau cuvântul în sală. Domnul Novak v-ați înscris la cuvânt.  
Doamna Bundă Gabriela 

Am venit la domnul Primar, scuzați-mă... 
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Doamna Stoia Florina 
Stați jos, domnule... 

Doamna Bundă Gabriela 
Stau jos, din respect față de cei din jur. 

Doamna Maier Adriana 
Nu, nu, să vă lase să vorbiți. 

Doamna Bundă Gabriela 
Să mă lase pe mine, că eu plec acasă, că am treabă. Am fost în audiență, am lăsat înscris, am fost la doamna 

directoare de la școală, aveți un consilier în cadrul Școlii Mihai Eminescu, da și problema e nerezolvată. Vreau să vină 
cineva să mă...Vreți să ajungeți la televizor, pe ziare? Îmi este jenă mie că sunt aici în Mediaș și încerc să vorbesc 
frumos cu oamenii. Cum a zis domnul președinte: „pas cu pas”, numai că sunt până aici în glod după pașii ăștia. Am 
luat frumos fiecare pas cu pas pentru niște copii. Înțelegeți? Avem grijă de bătrâni și de copii. Unde-i grija? Unde-i 
grija, atât întreb. Acum, vă rog frumos. Îmi omorâți copiii. Ai mei termină în două luni, dar acolo e o nenorocire, e o 
golănie, o golănie. Domnul consilier de la Mihai Eminescu unde sunteți, că am înțeles că sunteți aici, plătit. Știți ce e 
acolo, care se intră, cum se intră? Mizerie aia, noroi în mașini, în gunoi, în ce vreți. Nu are cameră de luat vedere, e 
ușă de serviciu? Suntem populație de mâna a treia, ăia care ne ducem cu copiii de mână. Ăia sunt viitorul care vă vor 
plăti dumneavoastră pensii. Mai vin, mai vin și în...Am fost plecată. Eu sunt din Brăila, așa sunt tâmpită, dar mi se 
pare incorect, incorect. Audiență frumos, cerere frumos. Ce se întâmplă? Așteptați moartea mea? O să vină.  
Doamna Stoia  

Scuzați...la doamna că nu v-ați făcut treaba. Ăsta e adevărul. 
Doamna Bundă Gabriela 

Pentru mine, nu.  
Doamna Stoia Florina 

Pentru toată lumea...  
Doamna Bundă Gabriela 

Văd că a venit tot Mediașul în...Așa îi interesează pe toți. Corect. Sunteți plătiți de noi. Scuzați-mă. Am spus 
de rândul trecut, fiecare consilier să tragă o pătrățică din harta Mediașului, să mă duc eu la el, să nu vă deranjez pe 
dumneavoastră, domnule Primar. Mă duc la ăla care îl cheamă pe zona mea. Ați înțeles? Responsabilitate la găleată. 
Banii tot așa la găleată.  
Doamna Stoia Florina 

Exact aceeași problemă am deschis-o și eu săptămâna trecută...dumneavoastră, toți consilierii... 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Dumneavoastră, nu v-ați înscris la cuvânt? 
Doamna Stoia Florina 

Nu, că am crezut că... 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Dar nu este târziu.  
Domnul Novak 

Am două puncte. Mulțumesc foarte mult Primărie și celorlalți participanți care au făcut posibil liftul la 
Policlinică. Eu am urmărit asta în continuare și după ce am văzut, la sfârșitul săptămânii viitoare, cred, poate să fie 
inaugurarea. În numele la oamenii bolnavi este o chestie foarte frumoasă. Subliniez și mulțumesc foarte frumos! 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Mulțumesc pentru faptul că ați fost insistent.  
Domnul Novak 

Punctul numărul doi nu este așa plăcut. Este problema care pe mine mă preocupă foarte mult, este tema 
Automecanica. Probabil că mulți știu deja că sunt preocupat de producția de armament planificată de compania 
Automecanica, care a fost preluată acum de Rheinmetall din Germania, cel mai mare producător european de 
armament, prin intermediul unei acțiuni majoritare. Am scris despre acest lucru în rețelele de socializare, am încercat 
de mai multe ori să contactez Rheinmetall din Düsseldorf, dar nu am primit niciun răspuns de la ei. De asemenea, am 
scris și deputatei noastre, dna Christine Thellmann, dar nici acolo nu am primit un răspuns. Începerea producției este 
în prezent în curs de examinare de către Consiliul Concurenței România. Nu știu care va fi rezultatul. Îmi este perfect 
clar că aproape toate partidele trag în aceeași direcție în ceea ce privește poziția României față de NATO, iar atât 
PNL, cât și AUR au aceleași interese. Probabil că nu voi primi un răspuns de la un primar și de la un consilier care, 
reprezintă interesele PNL. Interesul meu, se referă la siguranța locuitorilor din Mediaș, care evident nu interesează pe 



10 

aproape nimeni. Despre ce securitate este vorba? Sunt convins că foarte puțini dintre voi ați făcut serviciul militar, dar 
eu am fost instruit pe larg în perioada în care am făcut armata la trupele speciale. De aceea știu că bazele militare și 
fabricile în care se produc arme și vehicule militare sunt primele în centrul atenției în ceea ce privește un eventual 
bombardament în cazul unui conflict militar. Mă bucur dacă firma Rheinmetall creează noi locuri de muncă în 
Mediaș, dar aș dori să conving toate părțile implicate: administrația orașului, partidele politice, ONG-urile și bisericile 
să insiste ca Rheinmetall să producă programul său civil în Mediaş și nu bunuri militare în interesul siguranței 
locuitorilor noștri. Cei mai mulți ignoră faptul că România este atrasă treptat întru-un război prin intermediul NATO 
care nu ne privește. Nu degeaba se investesc câteva miliarde de euro la Baza militară Kogălniceanu pentru a construi 
cea mai mare bază NATO din Europa, mai mare chiar decât Ramstein din Germania. În Ucraina sunt deja trupe 
terestre din Germania, Polonia și Franța, iar în România au sosit recent 2000 de militari francezi. Rușii au început 
recent să producă bombe de trei tone. Știu ce înseamnă asta. S-ar putea ca nimeni din România să nu fie interesat de 
acest lucru și să fie sacrificate de bunăvoie pentru NATO. Dar atunci susținătorii ar trebui să fie în primul rând pe 
câmpul de luptă și nu cei care nici măcar nu știu de ce rușii vor deveni inamicul lor. Poate că nu vă interesează, dar vă 
promit că, dacă Doamne ferește, când va cădea prima bombă pe Automecanica sau la Mediaș, o să vă vizitez pe 
fiecare dintre voi și o să vă întreb de ce nu ați intervenit în favoarea cetățenilor orașului nostru când încă mai era timp. 
Dacă mulți mă ignoră, dar o singură persoană a deschis gura și aceea sunt eu. Mulțumesc! 
Doamna Bundă Gabriela 

Foarte frumos, dar să știți că înainte de a cădea bomba o să cadă toate fațadele alea, inclusiv de la școala aia 
nemțească, a dumneavoastră...  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! Doamna Maria. Vă rog doamnă. 
Doamna Maria 

Eu sunt un cetățean al Mediașului, care am revenit în țară acum zece ani și stau într-un bloc pe George 
Topârceanu, în care am probleme, de când am venit, cu acoperișul. Am înțeles domnule Primar că dumneavoastră ați 
promis ceva reparații cu fonduri europene. Acuma eu vă zic, până vin fondurile europene s-ar putea să cadă acoperișul 
pentru că scheletul de lemn este foarte fragil și vă spun, pe locatari nu-i interesează termopane, izolație. Urgență este 
acoperișul pentru că sunt infiltrații foarte mari, am făcut poze, am făcut și adrese la dumneavoastră la Primărie, la 
doamna Olteanu. Nu mi-a răspuns, dar văd că lucrurile se mișcă foarte încet și vă rog frumos să luați măsuri. Am 
plătit și eu impozitele, ca să știți, deja, deci pentru că au fost... 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! Doamna Irina. 
Doamna Irina 

Bună ziua! Ca cetățean al orașului Mediașului și pieton. Locuiesc în centru, e o problemă cu semafoarele. 
Deci, cinci minute așteptăm la semafoare, dacă am piciorul un pic șchiop, 30 de secunde nu pot să trec, deci în 30 de 
secunde se schimbă semaforul. Vin căldurile, va trebui să stăm în soare, cădem jos, centrul este plin de mașini, este o 
parcare tot centrul istoric. Pe unde mergi trebuie să auzi bine că îți vine mașina în spate ca să te poți băgă între două 
mașini. Este foarte periculos. Și plus unde se lucrează, vă rog frumos să fim anunțați înainte. Avem mașini, nu mai 
poți intra. Mă duc la servici, nu eu, ginerele meu nu mai poate merge acasă. Măcar să știe că acolo, să știe unde să 
parcheze mașina. Și butoanele de la semafoare nu funcționează. Cinci minute aștepți pentru 30 de secunde. Nu mi se 
pare normal. Ar trebuie să se regleze puțin inteligența lor. Mulțumesc!      
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! Doamna Maier. 
Doamna Maier Adriana 

Eu așteptam informarea domnului Primar și după aceea să iau cuvântul, dar nu contează că îmi cam dau eu 
seama ce se va zice. Ce vreau să-i sugerez domnului Primar de acum încolo. Puteți să râdeți domnule Primar. E vorba 
de transparența în...Păi știu că dumneavoastră o să vă lăudați cu toate realizările care le-ați făcut, că lucruri negative 
nu o să spuneți în informarea dumneavoastră. Că vă plac numai laudele, nu vă plac și criticile. Dar vreau să vă spun să 
fiți un pic mai atenți că încălcați foarte multe legii: Legea 52 privind transparența decizională, Ordonanța 27 - 
reglementarea activității soluționării petițiilor, Ordonanța 57, Codul administrativ, Legea 7, Codul de conduită al 
funcționarului public, dar aici aș spune și a demnitarului care toți ne tratați cu o superioritate și ne râdeți în față, și ne 
dați niște răspunsuri din alea, așa mai mult în bătaie de joc. Deci, ar trebui și funcționarii dumneavoastră să cam 
cunoască și codul ăsta, chiar și consilierii că nici pentru ei, cam același lucru și Constituția României, bineînțeles. Ați 
avut pagina de internet închisă timp de o săptămână. Asta e transparența. Nu am putut să ne uităm, să vedem și noi ce 
materiale puneți. Noroc că i-ați dat drumul ieri. Sau aveți hotărârii de consiliu local unde specificați conform anexei. 
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Cine nu știe nu vede nici o anexă, cine știe trebuie să meargă pe ordinea de zi, să descarce materialul de la proiectul de 
hotărâre ca să vadă referatele, să vadă rapoartele, să vadă anexele. De ce nu atașați anexele alea și la hotărârea de 
consiliu? Când mere un medieșan, să aibă tot materialul pus la punct. Sau dați decizi, decizii conform referatului. 
Vreau să văd referatul de la Decizia 94 pe care ați dat-o cu interzicerea amplasării de mese și corturi pentru adunarea 
de semnături. Care este justificarea lor? Pentru ce ați interzis? Deci încălcați Constituția, dreptul de a alege și de a fi 
ales. Umblați cu metode din astea necinstite ca să împiedicați contracandidați. Vă e frică de ceva domnule Primar sau 
ce vreți să îngreunați și la alți posibilitatea să candideze. Nu. Cu asta vă ocupați. Cu petițiile: ori nu le dați curs 
solicitărilor. Avem solicitări de luni de zile și nu am primit niciun răspuns. Ori îl dați așa în „dorul Lelii”, hai să fie 
acolo, să fie un răspuns. Pe partea tehnică, nu are rost să mai zic, cu nerespectarea termenelor, cu semafoarele astea 
care mai mult încurcă decât...pune nervii la încercare și la pietoni și la șoferi, parcurile astea neîntreținute. Apropo de 
zonele verzi, m-am uitat un pic în registrul ăla. Nu știu cum, ce fel de registru... E o singură suprafață de zone verzii 
care împărțit la locuitori iese cam patru mp/cap de locuitor. Unde sunt ăia 26 de mp cu care vă tot lăudați...și prin 
sinteza aia de...cu orașul. Dați niște suprafețe din astea pe cap de locuitor, de zici că suntem într-o pădure, în Mediașul 
ăsta. Patru mp ies de zone verzi/cap de locuitor, conform datelor din registru publicat pe site-ul dumneavoastră. Și cu 
Poliția Locală la fel. E o mizerie în parcul ăla. Aveți camere de luat vederi. Ce Doamne iartă-mă fac polițiști ăia că 
văd că aveți vreo 20, din câte am văzut în organigramă. Sunt copii de 14 ani care sunt legitimați de Poliție că copiii 
ăia s-au așezat săracii, pe o bancă deja gata ruptă, cu cojii de semințe în față și vitejii dumneavoastră polițiști vin la 
copiii ăia de 14 ani să-i legitimeze. Dar nu îi văd pe ăia de alături, adulți care mâncau semințe. La ăia nu s-au dus. Așa 
sunt de curajoși.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! Au trecut trei minute. Vă rog, domnule Dincă. 
Domnul Dincă Tudor 

Deci câtă instanță de lipsă de respect, de civilizație, de cultură. E remarcabil, remarcabil cât de prost stați toți 
la bun simț, e o nesimțire incredibilă. Aveți în sfârșit un consilier care chiar urmează pașii și vă ține onești...care este 
procedura, și ba pe telefon, ba că dați din cap și așa mai departe. Obrazul. Dacă nu vă place să fiți consilieri, dacă nu 
sunteți aici, cum o zis un lider mai de mult, să faceți istorie, să faceți orașul ăsta mai bun, petreceți mai mult timp cu 
copiii dumneavoastră, nepoții, rudele. Faceți ceva ce vă place, decât să veniți aici să fiți nervoși, supărați, deranjați. 
Deci ați contribuit cu nimica. Ca un exemplu ce zicea domnul Dordea, că am făcut și eu o cercetare similară cu 
ședințele extraordinare. Dacă puteți să spuneți că în 2020 și în 2021 ați făcut ședințe extraordinare din cauza 
pandemiei, că erau anumite reguli, hai că înțeleg, dar în 2022, 2023 procentajul de ședințe extraordinare a crescut, 
când nu mai erau aceste măsuri. Deci clar că folosiți acest instrument de ședință abuziv. Când vine vorba de cât, cum 
ați inițiat dacă țin minte bine statistica în 2022 au fost parcă 421 de hotărâri de consiliu local. Din 421 de hotărâri de 
consiliu local, 420 au fost inițiate de primar și de una de la USR parcă, restul zero de la dumneavoastră. Zero, dar 
dumneavoastră nu locuiți în localitatea asta, așa de perfecte sunt cartierele în care locuiți să nu aveți nicio problemă 
care să o aduceți în atenția consiliului? Un pic de inițiativă. Dumneavoastră nu doriți ca rudele, prieteni, cunoștințele 
dumneavoastră să aibă o viață mai bună în localitatea asta. OK. Mai am doar de zis scurt. Aceeași chestie vreau să 
spun și eu, care o zis și doamna Maier, în legătură cu website-ul. Faptul că website-ul Primărie nu a funcționat de cel 
puțin șase zile, dacă nu mai mult, o rușine. O rușine și hai să zicem că poate, nu știu rușii, au încercat să facă hacking. 
Nu știu. Poate, dar să nu existe un anunț de la Primar, de pe pagina de Facebook a primăriei, avem o problemă cu 
website-ul nostru. Ne pare rău, încercăm să rezolvăm. Nimic, nimic. Deci comunicare zero. Absolut zero, la Kelvin, 
temperatură de Kelvin așa-i comunicarea pentru că nu ai șansa să citești ce este pe ordinea de zi. Două proiecte rapid. 
Hai să spunem că încep cu Angărul de Jos. În sfârșit s-a ajuns, scrie în documentația respectivă că ați avut consultație 
cu publicul pe această temă. Eu stau în partea aia a orașului. Nu am văzut un singur anunț, nu am văzut un singur 
semn, nu am văzut o singură postare despre cum m-ați consultat pe mine, un locatar din zona Moșnei despre acest 
spațiu. Doresc să menționez că e bine că se face și acolo, dar ar fi fost mult mai inspirat dacă ați fi făcut mai aproape 
de principală, pe Avram Iancu. Cartierul Moșnei este un cartier care are foarte mulți oameni în vârstă și nu știu cum îi 
trimiteți pe ei să urce pe deal până acolo, când nu este accesibil pentru o persoană mai în vârstă, acolo. Deci, aia e 
important. Și ultima chestie care vreau să o zic repede, despre bazinul de înot. Din nou, ar trebuie să fie deschis până 
acum. Nu știu, de ce o ținut atât de mult timp până ce ați trecut toate hotărârile astea în legătură cu bazinul. Scrie în 
documentație. Din nou, nu am avut timp să-l citesc, trebuie să-l citesc acuma pentru că nu îl publicați din timp.  
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Domnule Dincă au trecut cele trei minute.  
Domnul Dincă Tudor 

Ultimul punct, te rog frumos.  
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Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 
Pe scurt, pe scurt. 

Domnul Dincă Tudor 
Ultimul punct, promit, promit. Nu am reușit să citesc, nu ați făcut accesibilă documentația. Scrie acolo „în 

limita bazinului”. Nu am văzut cifra care este limita bazinului, dar vă rog să vă inspirați după ce fac cei din Sibiu, de 
la băile publice, Băile Populare, care au fost recent renovate. Ia un număr maxim de persoane care permit în bazin, nu 
pe care ar fi capacitatea clădirii, dar ca să fie sigur că pe aceea serie de timp pe care o folosesc oamenii, spațiul, să nu 
fie prea multă lume, să fie prea aglomerat. Degeaba ai un bazin, dar ai 40 de persoane care intră în același timp pentru 
că nu te poți bucura de spațiu. Vă mulțumesc!   
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! Domnul Primar. 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Bună ziua! 
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Dacă îmi dați voie domnul Roman, ca să nu vă fur caimacul. Aș vrea să dau un răspuns domnului Novak. Se 
poate? 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Da, vă rog.  
Domnul Consilier local - Dordea Dorin Gheorghe 

Domnul Novak, dumneavoastră veniți din Austria, țară pe care armata rusă a părăsit-o în 1955 și de acolo 
încoace nu doar spiritul extraordinar al poporului austriac a făcut din Austria o țară înfloritoare. Rușii de la noi s-au 
retras abia în 63 și au rămas aici până în 89 și asta înseamnă că arătăm așa cum arătăm din cauza rușilor, nu din cauza 
altei idei. Pe lângă asta vreau să vă spun, asta e o declarație personală. Eu salut investiția Rheinmetall la 
Automecanica și cred că toți colegii mei sunt de acord și lăsați-ne cu povestea asta că dezvoltând o industrie de un 
anumit tip, vin rușii să ne strângă de gât. Ei vor venii, chiar tocmai că nu am avea cu ce să ne apărăm. Deci rețineți, 
salut investiția pe care Rheinmetall o face la Automecanica.    
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc, domnul Primar. 
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Bună ziua! Mă bucur mult că există astfel de dezbaterii în cadrul consiliului local. Sigur, aș vrea să-o întreb pe 
doamna, pentru că am auzit semne de întrebare asupra ședințelor extraordinare. Aș vrea să o întreb pe doamna 
Secretar General dacă aceste ședințe extraordinare au fost convocate în mod legal.  
Doman Secretar General - Muntean Sanda Ligia 

Toate ședințele au fost convocate cu respectarea prevederilor Ordonanței de urgență 57/2019 care dă 
posibilitatea consiliului local de a se întruni în ședințe extraordinare, ori de câte ori este o problemă urgentă.  
Domnul Primar - Roman Gheorghe 

Mulțumesc mult! Aș vrea să-i dau un răspuns doamnei Maria, de pe strada Topârceanu. Vreau să știți că am 
purtat și port în continuare un dialog constant cu reprezentanții blocului de pe strada Topârceanu, despre care am spus 
că urmează să fie modernizat pe fonduri europene. Dacă urmăriți activitatea colegilor mei de la Direcția Tehnică, o să 
observați că am încheiat licitația și că în această perioadă urmează să stabilim care este câștigătorul lucrărilor la cele 
cinci blocuri din oraș. Printre cele cinci blocuri este inclus și blocul la care faceți dumneavoastră referire. Așa că, după 
derularea acestei procedurii vom afla câștigători și vom începe lucrările, lucrări care nu înseamnă doar izolare ci și 
repararea acoperișului, geamuri termopan și tot ce este inclus în proiect. Dumneavoastră, proprietarii nu trebuie să 
achitați nici un leu. Până acum nu puteam să intervenim pentru că nu existau astfel de fonduri și după cum știți sunteți 
proprietari, și de regulă proprietarii sunt cei care trebuie să intervină. Eu mă bucur că vecinii dumneavoastră au aplicat 
la acest program pe care Primăria Mediaș la derulat, că blocul dumneavoastră este unul dintre blocurile câștigătoare și 
că da, pe lângă celelalte patru și blocul dumneavoastră va fii unul dintre blocurile reabilitate, în totalitate pe fonduri 
europene. Ce vă mai pot spune, este că fondurile europene nu le stabilește primarul, fondurile europene vin atunci 
când hotărăsc cei care ni le pot pune la dispoziție. Credeți-mă că aș urgenta mult mai multe lucrări din oraș, care sunt 
pe fonduri europene, dacă ar fi cum ar veni fi la dispoziția administrației locale. Nu se poate și atunci trebuie să avem 
răbdare și la blocul la care am făcut referire, dar și la lucrările care se derulează în momentul de față în oraș. Cu 
siguranță în aproximativ o lună, o lună și ceva avem câștigătorul licitației și vom veni în teren, voi veni cu 
constructorul acolo să-l cunoașteți și să puteți să stabiliți etapele pe care urmează să le desfășoare pentru lucrările de la 
blocul în care locuiți. Nu am uitat, să știți și întrebați-vă vecinii că am purtat un dialog cu dânșii, chiar, cred două-trei 
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săptămâni la Primărie. În legătură cu semaforizarea, aici, sigur că lucrările sunt în derulare. După cum știți, avem un 
proiect extrem de complicat care include și semaforizarea din oraș. Încă se lucrează la semaforizare. Și eu îmi doresc, 
așa cum vă doriți și dumneavoastră, ca această semaforizare să fluidizeze traficul și să ne ajute pe fiecare dintre noi.  
În legătură cu bazinul de înot. Pot să vă spun că acuma, sigur poate mulți știți că există o Ordonanță de Guvern care 
interzice angajările la stat, chiar dacă noi am avut o organigramă încă de la începutul anului, cei care sunteți interesați 
de ordonanțe și de legislația pe care noi trebui să o respectăm, puteți să verificați acest lucru. Am găsit împreună cu 
colegii mei o variantă, am făcut solicitare la Ministerul Finanțelor, am promovat un referend..., un memorandum. 
Consider că vom primi un răspuns favorabil, în așa fel încât, să acoperim toate posturile. În acest moment se derulează 
o serie de angajări, dar sigur că și pentru a deschide un astfel de bazin de înot, trebuie să respecți o legislație. Nu poți 
să angajezi ce vrei, cum vrei și oamenii care urmează să fie angajați la bazinul de înot trebuie să fie incluși într-o 
organigramă cerută de către finanțator. Am văzut pe cineva că ne întreabă, de ce au fost întârziate lucrările la bazinul 
de înot cu un anume interval de timp. Eu vă îndemn să verificați care este autoritatea care a derulat program și să 
adresați cu încredere această întrebare Companiei Naționale de Investiții. Cu siguranță o să primiți un răspuns din 
parte acestei autorități... Da, la finalizare lucrărilor. Mă bucur dacă ați înțeles. Și aici am văzut că sunt persoane care 
spun că nu respectăm legislația. Cu siguranță veți primi un răspuns oficial din partea colegilor mei de la secretariatul 
general, dacă sunt sau nu respectate legile și inclusiv Constituția. Nu pot să nu observ că pe măsură ce se apropie 
alegerile locale, unii dintre dumneavoastră vin tot mai înfierbântați, tot mai nervoși. Eu nu vă îndemn decât să păstrăm 
același dialog constant, corect, cu mult bun simț și să nu uităm niciodată de cei șapte ani de acasă. Vă mulțumesc tare 
mult!     
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Mulțumesc! Mai sunt alte observații?  
Doamna Bundă Gabriela 

Care este consilierul care ține de Școala Mihai Eminescu? Vreau să-l cunosc... 
Domnul Consilier local Toderici Marius Ioan - președinte de ședință 

Dacă nu mai sunt alte intervenții, declar ședința închisă. Vă mulțumesc și vă doresc o după amiază plăcută! 
 

Şedinţa s-a încheiat la ora 17:00 
 
 
 
 

Președinte de ședință, 
Toderici Marius Ioan 

Secretar General, 
Muntean Sanda Ligia 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


